
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Le 17 mars 2024 
March 17th 2024 
Père / Father Kevin N. 
Lereh m.ss.cc. 
Administrateur paroissial 
/Parochial Administrator 
Lola Reimer 
Gestionnaire de bureau / 
Office Manager 
Gareth Priest 
Vice-President, CAE/PAB 
Patrick Fredette 
Président, CPP/PPC 
Heure du bureau 
Lundi, mercredi & 
vendredi 
8h30 – 12h30 / 13h – 16h 
Mardi & jeudi 
8h30 – 12h30 / 13h – 
16h30 
Parish Office Hours 
Monday, Wednesday & 
Friday 
8:30am-12 :30pm / 
1 :00pm-4 :00pm 
Tuesday & Thursday 
8:30am-12 :30pm / 
1 :00pm-4 :30pm 
 

We now have e-transfer/ 
Nous avons e-transfer 
info@paroissesteanne.ca 
 
 
 
 

       

Président : Laurent Desaulniers 

204-807-6886 

 

 

INTENTIONS DE MESSES / MASS INTENTIONS 
DATE INTENTIONS DONNÉ PAR/GIVEN BY 

Friday (15)7PM – NO MASS 
Vendredi (15) 19h – PAS DE 

MESSE 

Parish Celebrations of 
Reconciliation during Lent – 

Bilingual 

Célébrations communautaires 
de Réconciliation durant le 

Carême - Bilingue 

Samedi (16) 19h00 
Le repos de l’âme de Reneald 

Sarrasin 
Mariette & Roland Sarrasin 

Dimanche (17) 9h15 Pour mes paroissiens Père Kevin N. Lereh m.ss.cc 

Sunday (17) 11h00 
+Sveinson & Prokopich 

Families 
Ben & Millie Sveinson 

Mardi (19) 19h00 -Bilingue 
Tuesday (19) 7PM -Bilingual 

Luc Collette Anonymous 

Mardi (19) 10h15 – Nursing 
Confession après la messe 

+Jeannette Ruest Paul et la famille 

Wednesday (20) 9:15 + Roland Rheault 
Offrandes de funérailles / 

Funeral offerings 

Mercredi (20) 10h30 Pavillon 
Confession après la messe 

+Denis, Raymond & Jacqueline Richard, Gilbert & Collette 

Jeudi (21) 9h15 +Ernest Pylatiuk 
Offrandes de funérailles / 

Funeral offerings 

Jeudi (21) 11h Villa 
Confession après la messe 

+Aurore Grégoire David & Rita Sabourin 

Friday (22) 6PM to 6 :45PM 
Vendredi (22) 18h à 18h45 

Adoration only- no mass 
Adoration seulement – pas de 

messe 

Samedi (23) 19h00 Pour mes paroissiens Père Kevin N. Lereh m.ss.cc. 

Dimanche (24) 9h15 +Yvette St Godard La famille Bruneau 

Sunday (24) 11h00 +Suzette Paré Louise & Famille 

 
Nous voulons offrir soutien, réconfort et prières à ceux et celles qui font face à la maladie ou qui 
ont besoin de courage dans l’épreuve. Let us pray for those in our communities faced with illness 
or in need of or courage and comfort in the trials. Nous prions pour /We pray for: Thérèse Hupé,  
Paulette Pylatiuk, Rachel Brémault, Danielle Jenner, Delaney Kolowca, Susan Snidal, Pauline 
Lansard, David Sabourin… et tous ceux que nous portons dans nos cœurs … and all those we hold 
in our hearts 

Leopold Levesque a eu une chirurgie et demande pour des prières.   
Leopold Levesque had surgery and he’s asks for prayers. 
 
 

 

This box is available for a new add 

Please contact the office if 
interested. 

Cette boite est libre pour une 
nouvelle annonce publicitaire. 

Veuillez contacter le bureau si vous 
êtes intéressé. 

 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Objet: Dimanche de solidarité de Développement et Paix - 17 mars  
À : À l'attention des curés, diacres, responsables de la vie paroissiale, ministères paroissiaux de justice sociale de 
l'Archidiocèse de Saint-Boniface,  
 

Chers amis,  
 

L'Organisation catholique canadienne pour le Développement et la Paix - Caritas Canada, nous invite à vivre le carême 
par le thème de Carême de partage cette année : Cultivons nos droits.  
L'Organisation catholique canadienne pour le Développement et la Paix - Caritas Canada est l'organisme officiel d'aide 
humanitaire de l'Église catholique au Canada. Par l'éducation, la collecte de fonds et le plaidoyer, nous pouvons exercer 
notre valeur chrétienne de solidarité mondiale pour nos frères et sœurs vivant dans des situations de pauvreté. Pendant 
le carême, Développement et Paix soutiendra le travail de trois organisations partenaires :  
 

• HOMEF (Fondation Santé de la Terre Mère) : Travaille sur les questions de justice climatique, de souveraineté 
alimentaire et de plaidoyer contre la pollution pétrolière dans le sud du Nigeria.  
• PAYOPAYO : Soutiens les jeunes ruraux en matière de sécurité alimentaire en leur offrant une formation agricole 
et entrepreneuriale en Indonésie.  
• Fundación Nuna Bolivie: Travaille avec les agriculteurs paysans autochtones ruraux, par le biais de projets de 
conservation agroécologique et de transformation agricole pour la diversification des revenus.  

 

Je vous demande de promouvoir le Dimanche de solidarité qui aura lieu le 17 mars, auprès des fidèles de votre 
communauté. Les dons peuvent être envoyés par les enveloppes ou faits en ligne à l'adresse www.devp.org/fr. Une liste 
de ressources, telles que des gabarits d'annonces et des vidéos, utilisées pour engager votre communauté paroissiale 
peut être trouvée ici : Ressources Carême 2024 | Développement et Paix – Caritas Canada (devp.org)  
 

Vos prières et le soutien de la générosité de vos fidèles profiteront à long terme à ces communautés en les orientant vers 
des pratiques agricoles Continuons à garder ces communautés dans nos prières et à voir le Christ qui est toujours présent 
en elles.  
 

Prions pour un carême béni et riche de sens,  

 
+Albert LeGat  
Archevêque de Saint-Boniface 

 5e Dimanche du Carême – Cycle B 
Jérémie 31, 31-34          Psaume 50(51) 

Hébreux 5, 7-9          Jean 12, 20-33 
QUAND LA MORT DONNE LA VIE « C’EST GRAND LA MORT, 
c’est plein de vie dedans. » Ce sont ces paroles d’une 
chanson de Félix Leclerc qui me viennent en tête en 
écrivant ce billet. Mais Félix ajoute : « C’est fou la mort, 
plus méchant que le vent . » Même si je crois 
profondément en la résurrection, je refuse de banaliser la 
mort comme si elle n’était rien. Jésus lui-même a ressenti 
l’angoisse à son approche, et c’est avec un grand cri et dans 
les larmes qu’il a prié son Père au domaine de Gethsémani. 

     Pour nous parler de sa mort, Jésus a pris l’exemple du 
grain de blé. Tant qu’il reste dans le grenier, tant qu’il n’est 
pas semé en terre, tant qu’il ne meurt pas, il n’évolue pas 
vers ce qu’il est appelé à devenir et ne porte pas de fruits.  
     Élevé sur la croix, Jésus attire à lui tous les humains. 
C’est sur ce chemin du don de soi qu’il nous invite à le 
suivre. Il nous a ouvert la voie qui nous conduit à la 
résurrection, à la vie éternelle. Et il compte sur nous pour 
guider nos frères et nos sœurs, pour leur faire voir ce Dieu 
d’amour qui nous donne la vie. 
 
Yves Chamberland 

 

16 et 17 mars 2024 – March 17th 2024 

Date 
Acceuil / 

Greeters 

Servants / 

Altar Servers 

Lectures/ 

Readers 

Offrande / 

Collection 
Communion 

Croix / 

Torchbearers 

16 mars 19h00 Volontaire Volontaire 
Thérèse 

Bourgoin 
Volontaire Volontaire Gilbert Legal 

17 mars 9h15 Volontaire 

Samuel & 

William 

Deschambault 

Yvon 

Deschambault 

Raymond 

Connelly & 

Volontaire 

Martyne 

Laliberté & 

Volontaire 

William 

Deschambault 

March 17th 

11AM 

Alice & 

Richard 

Lesage 

Jacob Dumont 

& Jude 

Dumont 

Adam Moore 

& Vince 

Jeanson 

Moore Family Volunteer Andrew Kautz 

23 et 24 mars 2024 – March 24th 2024 

Date 
Acceuil / 

Greeters 

Servants / 

Altar Servers 

Lectures/ 

Readers 

Offrande / 

Collection 
Communion 

Croix / 

Torchbearers 

23 mars 19h00 Volontaire Volontaire 
Lorraine 

Jolicoeur 
Volontaire Volontaire Léon Tétreault 

24 mars 9h15 Volontaire 

Olivier 

Deschambault 

& Volontaire 

Norbert 

Ritchot & 

Agnès Pelletier 

Serge Bazié & 

Volontaire 

Yvon 

Deschambault 

Olivier 

Deschambault 

March 24th 

11AM 

Adam & 

Gillian Moore 

Christian 

Dumont & 

Louis Jeanson 

To be 

determind 

Sofie, Emika, 

Violet & 

Gianna 

Volunteer 
Armand 

Jeanson 

 

Mars 2024 March 
March 10 mars 2024 
Offrandes/Offerings  $1,742.00  
Rénovations/Renovations $362.00  
Libre/Loose Cash  $236.00 
Développement & Paix /  
Development & Peace $200.00 

******************************************* 
Offrandes/Offerings  $5,140.00 pour le mois/for the month 
Rénovations/Renovations $874.00 pour le mois/for the month 
Libre/Loose Cash  $442.40 pour le mois/for the month 
Besoins de l’Église en Terre Sainte/Needs 
of the Church in the Holy Land  $50.00 pour le mois/ For the month 
Développement & Paix /  
Development & Peace $250.00 pour le mois/For the month 
 

50 Enveloppes/Envelopes 

Merci! Thank you! 

 

Célébrations de Réconciliation communautaire durant le carême dans la Doyenné de la 
Rivière Seine – 2024 - Celebrations of community Reconciliation during Lent in the Seine 
River Deanery 
 
Ste. Anne – March 15 mars – 7pm/19h 
Lorette – March 17 mars – 7pm/19h 
St. Adolphe – March 19 mars – 7pm/19h 
La Salle – March 20 mars – 7pm/19h 
La Broquerie – March 21 mars – 7pm/19h 
Iles-des-Chênes – March 22 mars – 7pm19h 
  

Decor Committee is looking for a new leader, no experience necessary has we have lots of information to provide 
you. If you are interested, please contact the office. Thank you! 
Le Comité Décor est à la recherche d'un(e) nouveau(lle) personne en charge, aucune expérience nécessaire, 
nous avons beaucoup d'informations à vous fournir. Si vous êtes intéressé, veuillez contacter le bureau. Merci! 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Re: Development and Peace Solidarity Sunday – March 17  
Attn: Parish Priests, Deacons, Parish Life Directors, Parish Social Justice ministries of the Archdiocese of 
St. Boniface,  
 

Dear friends,  
 

Our Lenten Journey invites us to a deeper time of reflection and prayer and the Canadian Catholic Organization 
for Development and Peace – Caritas Canada invites us to journey through Lent through this year’s Share Lent 
Campaign: Reaping our Rights.  
The Canadian Catholic Organization for Development and Peace – Caritas Canada is the official global 
humanitarian aid organization of the Catholic Church in Canada. Through Education, Fundraising and Advocacy, 
we can exercise our Christian value of Global Solidarity for our brothers and sisters living in situations of poverty. 
This Lent, Development and Peace will be supporting the work of 3 partner organizations:  
 

• HOMEF (Health of Mother Earth Foundation): Works on issues of climate justice, food sovereignty and 
advocacy against oil pollution in Southern Nigeria.  
• PAYOPAYO: Supports rural youth on food security by providing agricultural and entrepreneurial training 
in Indonesia.  
• Fundación Nuna Bolivia: Works with rural Indigenous peasant farmers, through agroecological 
conservation projects and agricultural transformation for income diversification.  

 

I kindly ask for your support in promoting Solidarity Sunday, on March 17 to the faithful of your community. 
Donations can be made through the Development and Peace donation envelopes or made online at 
www.devp.org. A list of resources, such as announcement templates and videos, used to engage your parish 
community can be found here: Resources Lent 2024 | Development and Peace – Caritas Canada (devp.org)  
 

Your prayers and support of your faithful’s generosity will benefit long terms these communities towards 
sustainable farming practices to ensure that generations will sufficient food to eat. Let us continue to keep these 
communities in our prayers and to see Christ who is ever present in them as well.  
 

Praying for a blessed and meaningful Lenten journey,  

 
+Albert LeGat  
Archbishop of Saint Boniface 
 

5th SUNDAY OF LENT – CYCLE B 
Jeremiah 31. 31-34          Psalm 51 

Hebrews 5. 7-9          John 12. 20-33 
EXERCISE AND TAKING care of our health is good for our 
mind and body, and it’s the same with our faith. We know 
we need to keep up a nutritious diet, maintain an active 
lifestyle and keep our mind sharp throughout life; 
likewise, we know that we should be praying more, 
frequenting the sacraments, imitating Christ and growing 
in our faith. However, our human weakness fails us and 
we regularly get off track. 
     It often takes reminders to start exercising and eating 
healthy again, and sometimes a shocking television ad is 
what motivates us to get back into a healthy lifestyle.  

Likewise, God sometimes speaks in a loud thundering 
voice to get our attentions, like in today’s Gospel. That 
thundering voice could some in many forms, whether 
through the death of a loved one, a natural disaster or a 
starving child. It reminds us of our own mortality and need 
for salvation, urging us to get back on the right path. 
     Fortunately, virtue like fitness increases with practice. 
We grow in strength and endurance the more we exercise 
it. We can see Jesus who leads by example. He is 
constantly encouraging us and is there when we fall. 
     We give thanks for the Lord’s mercy, compassion, and 
patience because, although we fail so often, he seeks us 
out and does not reject a contrite heart. 
Sarah Escobar, Ottawa, ON 

 

BAPTÊMES -BAPTISMS         
Hiro Sunga Mineses 
Dimanche le 24 mars, 2024-15h30 / Sunday, March 24th 2024— 3:30PM                                                                                                         
-enfants de/children of: Aljon Mineses & Lady Quenee Mineses 

 
Riley Marie Lucia Nicolas 
Dimanche le 31 mars, 2024-9h15 / Sunday, March 31st 2024— 9:15AM                                                                                                         
-enfants de/children of: Mackenzie Rae Nicolas 

 
Rebecca & Nathan Kirouac 
Dimanche le 31 mars, 2024-11h / Sunday, March 31st 2024— 11AM                                                                                                         
-enfants de/children of: Marcus & Janelle Kirouac 
 
 

 

Messe chrismale diocésaine – le 26 mars 2024 Tous sont invités à participer à notre célébration annuelle de la Messe 
chrismale diocésaine, une célébration pendant laquelle les prêtres de notre diocèse renouvellent leurs promesses 
sacerdotales et les huiles saintes qui seront utilisées lors des sacrements de l’année à venir sont bénites. Cette messe 
présidée par Mgr Albert LeGatt aura lieu dans la Cathédrale Saint-Boniface le mardi 26 mars 2024 à 19 h 30. 
Diocesan Chrism Mass – March 26, 2024 Everyone is invited to join us in this year’s celebration of the Diocesan Chrism 
Mass, a celebration during which the priests in our diocese renew their priestly promises, and the Holy Oils to be used 
in the sacraments throughout the upcoming year are blessed. This Mass will take place in the St. Boniface Cathedral at 
7:30 PM on Tuesday, March 26, 2024. 
 
Do you have a business you would like to advertise? We have space available for a new add at the back of the 
church bulletin. Please contact the office if interested in more information and prices. Thank you!! 

 
Avez-vous une entreprise dont vous aimeriez faire la publicité ? Nous avons de l'espace disponible pour un 
nouvel ajout à la fin du bulletin paroissial. Veuillez contacter le bureau si vous êtes intéressé pour plus 
d'informations et les prix. Merci!! 

Élections CAÉ – 2024 Nous avons reçu 3 noms pour les élections du Conseil des affaires économiques, alors on 

n’a pas besoins de faires les élections pour les 3 postes vacants. 

 Alors bienvenue à Amanda De Sutter (2e terme), Hélène d’Auteuil & Deidra Melanson. 

Un grand merci à Ben Dacanay, Pieter Lange & Léon Tétreault pour votre service et votre temps! 

 
Elections PAB – 2024 We have received 3 names for the Parish Administration Board elections, so we do not need 

to hold elections for the 3 vacant positions. 

 Let’s welcome Amanda De Sutter (2nd term), Hélène d’Auteuil & Deidra Melanson. 

Many thanks to Ben Dacanay, Pieter Lange & Léon Tétreault for your service and your time! 
 

La Paroisse de Sainte-Anne-des-Chênes à finalement l’option de recevoir des paiements Interac e-transfer 
(paiement de messe, achat de lot ou niche, don etc.) SVP envoyer votre e-transfer à info@paroisssesteanne.ca, 
svp envoyer un courriel pour nous dire qu’est-ce que vous payer avec le e-transfer pour faire sure que votre argent et 
pour la bonne chose, Merci! 
The Parish of Sainte-Anne-des-Chênes finally has the option of receiving Interac e-transfer payments (mass 
payment, purchase of lot or niche, donation etc.) Please send your e-transfer to info@paroisssesteanne.ca , 
please send an email to let us know what you pay with the e-transfer to make sure your money is for the right thing, 
Thank you! 

YOUTH SOUP LUNCH: The youth will be hosting a soup lunch in the St. Alphonse Hall on Sunday, March 17th, 2024, 
immediately following the 11am Mass. All are welcome! Free Will Offerings.    
DÎNER SOUPE JEUNESSE : Les jeunes organiseront un dîner de soupe dans la salle St. Alphonse le dimanche le 17 
mars 2024, immédiatement après la messe de 11 h. Tous sont les bienvenus.  Offrandes de libre. 

mailto:info@paroisssesteanne.ca
mailto:info@paroisssesteanne.ca


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5th SUNDAY OF LENT – CYCLE B 
On Giving to the Church 
 

Writing on the topic of giving to the Church is difficult for me. I give, and have for most of my adult life, but Jesus 
commanded us to give in secret, so I rarely talk about this openly. But we parishioners have just been challenged 
by the admin board to increase our giving and that's a hard message to hear (and to deliver!), so perhaps my 
experiences may be helpful to some if I share them in general terms. 
 

The idea of giving to support your church and its ministries is as ancient as the Scriptures. When Israel reached 
the Promised Land, eleven of the twelve tribes were given territories to claim as their own on which to build homes, 
farms, and businesses. But the twelfth tribe of the Levites was not given any land. They were not to be economic 
producers, but rather would be workers for the Lord, building up the faith of the people by facilitating their Temple 
sacrifices and worship. Their support was to come from the other eleven tribes (Deut. 18:1-8). 
 

That was the attitude my parents had in their giving to support their church, and they gave generously. They were 
far from wealthy, but dad would always give us coins to put in the offering basket on Sunday, in addition to the 
folded up cheque he placed in it.  
 

After I finished high school, I enrolled in the Bible college they had attended. When I was home for spring break, I 
was surprised to see the college’s president show up at my door one day. But I wasn’t in trouble. He was looking 
to talk to my parents, not to me. He said he was on a cross-country fundraising tour, visiting the college’s top 100 
donors to ask them to increase their giving. I was surprised that my parents, who endured many years of financial 
struggle, were in the top 100 donors for the college, which had been around for fifty years and had seen thousands 
of students go through its programs. That left a deep impression on me. 
 

One of the many things that attracted me to the woman who would become my wife was that she had the same 
attitude towards giving to the Church. As we built our family, we made a commitment to give a set portion of our 
income to several charities dear to us, with our parish always getting the largest portion of that amount. We have 
made it the top priority of our family’s spending, and we pay for groceries, mortgage, utilities, vehicles, savings, 
and recreation with what’s left over. God has absolutely kept the promise in Malachi 3:10-12, that if we fully 
support our place of worship, he will open the floodgates of heaven and bless us in return. We’ve seen this in so 
many ways in our family that I can’t begin to count or name them. 
 

So I challenge all who read this, especially young people and young families, to think about how you prioritize your 
financial support of our parish. If you have regular income but don’t give regularly, start now. No excuses. Find a 
way to make it happen, even if it's just a little bit. Make that gift your priority, and then cover the rest of life’s 
expenses with what’s left. You will be surprised at how God responds to your generosity, I promise you. 
 

James V Kautz 

5e DIMANCHE DU CARÊME -CYCLE B 
Sur le don à l'Église 
  
Écrire sur le thème du don à l’Église est difficile pour moi. Je donne, et je l'ai fait pendant la majeure partie de ma 
vie d'adulte, mais Jésus nous a ordonné de donner en secret, c'est pourquoi j'en parle rarement ouvertement. 
Mais nous, paroissiens, venons d'être mis au défi par le conseil d'administration d'augmenter nos dons et c'est 
un message difficile à entendre (et à transmettre !), alors peut-être que mes expériences pourraient être utiles à 
certains si je les partage en termes généraux. 
 

L’idée de donner pour soutenir votre église et ses ministères est aussi ancienne que les Écritures. Lorsqu’Israël 
atteignit la Terre promise, onze des douze tribus se virent attribuer des territoires qu’ils pouvaient revendiquer 
pour y construire des maisons, des fermes et des entreprises. Mais la douzième tribu des Lévites ne reçut aucune 
terre. Ils ne devaient pas être des producteurs économiques, mais plutôt des ouvriers pour le Seigneur, édifiant 
la foi du peuple en facilitant les sacrifices et le culte du Temple. Leur soutien devait venir des onze autres tribus 
(Deut. 18 : 1-8). 
 

C’était l’attitude de mes parents lorsqu’ils donnaient pour soutenir leur église, et ils donnaient généreusement. 
Ils étaient loin d'être riches, mais papa nous donnait toujours des pièces de monnaie à mettre dans le panier 
d'offrandes le dimanche, en plus du chèque plié qu'il y déposait. 
 

Après avoir terminé mes études secondaires, je me suis inscrit au collège biblique qu’ils avaient fréquenté. Alors 
que j’étais à la maison pour les vacances de printemps, j’ai été surpris de voir un jour le président du collège se 
présenter à ma porte. Mais je n’avais pas en trouble. Il cherchait à parler à mes parents, pas à moi. Il a déclaré 
qu’il effectuait une tournée de collecte de fonds à travers le pays, rendant visite aux 100 principaux donateurs du 
collège pour leur demander d’augmenter leurs dons. J'ai été surpris que mes parents, qui ont enduré de 
nombreuses années de difficultés financières, figurent parmi les 100 principaux donateurs du collège, qui existe 
depuis cinquante ans et qui a vu des milliers d'étudiants suivre ses programmes. Cela m’a laissé une profonde 
impression. 
 

L’une des nombreuses choses qui m’ont attiré chez la femme qui allait devenir mon épouse, c’est qu’elle avait 
la même attitude envers le don à l’Église. Au fur et à mesure que nous construisions notre famille, nous nous 
sommes engagés à donner une partie fixe de nos revenus à plusieurs organismes de bienfaisance qui nous sont 
chers, notre paroisse recevant toujours la plus grande partie de ce montant. Nous en avons fait la priorité absolue 
des dépenses de notre famille et nous payons l’épicerie, l’hypothèque, les services publics, les véhicules, 
l’épargne et les loisirs avec ce qui reste. Dieu a absolument tenu la promesse contenue dans Malachie 3 : 10-12, 
selon laquelle si nous soutenons pleinement notre lieu de culte, il ouvrira les écluses du ciel et nous bénira en 
retour. Nous avons vu cela de tellement de façons dans notre famille que je ne peux pas commencer à les 
compter ou à les nommer. 
 

Je mets donc au défi tous ceux qui lisent ceci, en particulier les jeunes et les jeunes familles, de réfléchir à la 
manière dont vous priorisez votre soutien financier à notre paroisse. Si vous avez un revenu régulier mais que 
vous ne donnez pas régulièrement, commencez dès maintenant. Pas d'excuses. Trouvez un moyen d'y parvenir, 
même si ce n'est qu'un tout petit peu. Faites de ce don votre priorité, puis couvrez les dépenses du reste de la 
vie avec ce qui reste. Vous serez surpris de la façon dont Dieu répond à votre générosité, je vous le promets. 
 

James V Kautz 

Venez en grand nombre écouter une présentation de 90 min sur le suaire de Turin. Venez découvrir qui 
est cet homme. 
Il y aura une présentation en français dimanche le 24 mars à 19h00 et en anglais lundi le 25 mars à 
19h00 dans l’église de Ste-Anne. 
Portes ouvriront à 18h45. 

 
You are invited to listen to a 90-minute presentation on the Shroud of Turin. Come find out who is this 
man? 
There will be a presentation in French on Sunday March 24 at 7:00 p.m. and in English on Monday March 
25 at 7:00 p.m in the Ste-Anne Church. 
Doors open at 6:45 p.m. 

Solennité de St. Joseph - Messe bilingue le mardi, 19 mars à 19h, alors il n’y aura pas de messe 
le mardi matin à 9h15 à l’église. 
Solemnity of St. Joseph - Bilingual mass on Tuesday, March 19 at 7 p.m., so there will be no 
mass on Tuesday morning at 9:15am at the church. 


